
Geachte mede-noordhollanders,

Mijn naam is Aernoud Olde uit Hilversum en ik spreek hier in als RES-vertegenwoordiger van 
de energie-cooperaties in Noord Holland Zuid. Er zijn in Noord Holland meer dan 80 energie-
initiatieven van onderop en met een groot deel daarvan staan wij als RES-
vertegenwoordigers in contact en bouwen we aan een burger-netwerk van deskundigheid 
en projectuitvoering van onderop om de energietransitie te laten slagen. Deze energie-
initiatieven hebben samen tienduizenden leden.

Als RES-vertegenwoordiger ben ik ook betrokken bij de participatiecoalitie Noord Holland; 
waarmee we vanuit een samenwerking tussen energiecoöperaties en natuurorganisaties 
samen proberen de bevolking te betrekken, de energietransitie op ambitieuze wijze uit te 
voeren, en dat alles met heel erg veel oog voor de natuur en behoud van biodiversiteit en de 
leefomgeving. Wij zijn daarbij ook gericht op gebruik van nieuwe ontwikkelingen en slimme 
koppelkansen. Dit is alles geborgd in het RES-proces.

Als RES-vertegenwoordiger van de energiecoöperaties sta ik volledig achter het RES-proces, 
en toch spreek ik hier in, want wij maken ons zorgen. Onze belangrijkste zorg betreft het 
uiteindelijke ambitieniveau van de RES. 

In deze fase van de RES, waarbij de zoekgebieden bekeken worden, zoomen wij in op 
ruimtelijke gebieden. Ik wil u wijzen op het feit dat een zoekgebied betekent dat er gezocht 
wordt naar opwekmogelijkheden; het heet geen vindgebied. Wanneer aan wettelijke 
randvoorwaarden niet voldaan wordt dan kan er niets gevonden kunnen worden; en het is 
de gekozen volksvertegenwoordiging die de besluiten hierover neemt en dat kan getoetst 
worden bij een rechter. 

Wat wij bij dat inzoomen geregeld missen is het gelijktijdig met de bewoners en 
betrokkenen samen uitzoomen naar het grotere plaatje. Het grotere plaatje wat in het 
klimaatakkoord van Parijs tot zijn recht kwam, maar ook het andere grotere plaatje en dat is 
het gegeven dat we allemaal samen onderweg zijn naar een fossielvrije, circulaire 
samenleving. Aanvullend op het gesprek met de bewoners over opwekmogelijkheden wil ik 
pleiten voor het gesprek met diezelfde bewoners over die toekomst, want opwek met zon 
en wind is slechts een fractie van de opgave.

Feitelijk is het gebrek aan dat uitzoomen wat wij geregeld missen bij de besprekingen van de 
plannen die voorliggen en de reacties die gegeven worden. Als energiecoöperaties willen wij 
immers projecten waarvan de omwonenden mede-eigenaar zijn.

Natuurlijk kunnen wij ons heel goed voorstellen dat mensen verontrust zijn; veranderingen 
zijn altijd reden om voorzichtig te zijn met wat je verandert, en een zoekgebied kan ook 
betekenen dat je niets vindt. Wij hopen dan ook op een gedegen bespreking van de plannen 
met de gebruikers en bewoners van zoekgebieden; de energietransitie staat of valt bij die 
betrokkenheid van de bevolking. Wij zouden echter

Wij hopen dat u als volksvertegenwoordigers doorgaat met deze RES op het ambitieniveau 
van de concept-RES en dat om bij het vervolg van dit RES-proces, samen met uw collega’s in 
de gemeenteraden en waterschappen bij een ‘nee’ tegen plannen ook te wijzen op de 
gevolgen die dit heeft voor het grotere plaatje.


